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V uplynulých dvoch mesia-
coch absolvovalo obecné 
zastupiteľstvo jedno za-
sadnutie, a to v septembri. 
Na konci augusta sa ko-
nečne začalo s prácami 
na  modernizácii nášho ve-
rejného osvetlenia. Aj keď 
nás čaká ešte dlhá cesta k 
dokončeniu, jeho výhodou 
by malo byť zníženie spo-
treby elektrickej energie 
aj zvýšenie spoľahlivosti a 
bezpečnosti v našej obci.
Otvorený prírodný chrám 
na kamennej hore Butkov  
bol vo štvrtok 29. augusta 
2019 cieľom tisícok  pút-
nikov z rôznych regiónov 
Slovenska v rámci Celoslo-
venskej púte na Butkov. 
Dňa 23. 7. 2019 sa uskutoč-
nilo slávnostné odovzdá-
vanie hasičských vozidiel 
IVECO DAILY pre potreby 
obcí Ladce, Košeca, Dulov 
a Červený Kameň v prípa-
de mimoriadnych situácií.
Turistický klub Ladce TU-
LAK ukončil tohoročnú se-
zónu dvoma turistikami.
V nedeľu 29. 9. 2019 sa 
konal tretí ročník Behu na 
Butkov. Súbežne s behom 
dospelákov sa konal prvý 
ročník Ladeckého behu 
detí na ihrisku.
Futbalistom po augusto-
vých a septembrových zá-
pasoch patrí  v tabuľke 9. 
miesto. Futbalisti všetkých 
vekových kategórií budú 
hrať od novembra v no-
vých dresoch.
Fantastický výsledok dosia-
hol bývalý občan Ladiec 
PhDr. Mgr. Rastislav Blaško. 
Ako člen národného tímu 
Slovenska získal pre Sloven-
sko bronzové medaily na 
majstrovstvách Európy vo 
FootGolfe v Anglicku.

Foto: Mgr. Miroslav Lipták

Foto: Mgr. Miroslav Lipták

Foto: Zuzana Čuríková
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Život  v  Obci

Poslanci v septembri

Prečíslovanie domov v Tunežiciach

Obecné zastupiteľstvo 
v Ladcoch zasadalo 19. 
septembra t.r. za účas-
ti 7 poslancov. Zasad-
nutie obecného zas-
tupiteľstva otvoril a viedol 
zástupca starostu obce 
Dominik Koštialik. 
Ing. Mgr. Monika Preko-
pová, hlavná kontrolórka 
obce Ladce, informovala 
poslancov o vykonaných  
kontrolách  a ďalšej  čin-
nosti  za  obdobie júl – sep-
tember  2019. 
Ing. Alena Černotová, eko-
nómka obce predložila 
poslancom na schválenie 
úpravu rozpočtu č. 5 na rok 
2019. Poslanci úpravu roz-
počtu prerokovali a navrhli 
schváliť.
Zástupca starostu Domi-
nik Koštialik informoval 
poslancov ohľadom vyhlá-
senia voľby hlavného kon-
trolóra obce Ladce.
Voľba hlavného kontroló-
ra sa uskutoční na zasad-

 Nina Bednáriková
Milan Marek

Šimon Daniel Kušík
Marko Sikorský
Ester Štefulová

Adam Belák
Alica Beláková

Novorodencom prajeme zdra-
vé a šťastné detstvo, rodičom 
radosť zo svojich potomkov.

Marek Poluch (39)
Ján Pasierik (61)

Jaroslav Koyš (77)
Ľuboš Kučera (53)

Zora Janošíková (86)
Miroslav Kršík (64)

Štefánia Eliašová (82)
Alžbeta Zahradníková (86)

Smútime spolu s pozostalými nad 
stratou našich spoluobčanov.  

90 rokov
Valéria  Dezortová
Ondrej Zahradník 

85 rokov
Mária Uríčková

Rudolf Fedor
Otília Faturová 

80 rokov
Ivan Ďurikovič

Bohumil Faturík

Jubilantom do ďalších rokov 
prajeme zdravie, šťastie a po-

rozumenie. 

Z matriky 
obce

Narodené deti

Opustili nás

Jubileá

Vážení občania, Obec Lad-
ce v súlade s nariadením 
Ministerstva vnútra SR 
musí k 01. 01. 2020 odstrá-
niť všetky nezrovnalosti 
v Registri adries. Register 
adries je evidencia domov 
a ostatných stavieb v obci, 
ktorým bolo pridelené 
súpisné a orientačné číslo 
a evidencia ulíc v obci.
Jednou z nezrovnalostí v 
našej obci sú nesprávne 
pridelené orientačné čís-
la a rovnaký názov ulice 
(Hviezdoslavova) a rovna-
ké číslovanie domov, ktoré 
začína v Ladcoch aj v Tune-
žiciach od čísla 1, teda je 
duplicitné.
Ďalšou nezrovnalosťou je 
číslovanie domov v čas-
ti Tunežice, ktoré eviduje 
Katastrálny úrad. Občania 
Tunežíc majú na liste vlast-

nutí obecného zastupi-
teľstva obce Ladce, dňa 14. 
11. 2019. Kandidát musí 
odovzdať svoju písomnú 
prihlášku najneskôr do 14 
dní pred dňom konania 
volieb na Obecný úrad v 
Ladcoch (v našom prípade  
do  31. 10. 2019).  Nástup  
do  funkcie  hlavného  kon-
trolóra bude dňa 13. 12. 
2019.
Ľubomíra Porubčanová, 
matrikárka, informovala 
poslancov ohľadom návr-
hu VZN o číslovaní stavieb, 
určovaní názvov ulíc a 
iných verejných priestran-
stiev. Návrh bol  vypraco-
vaný  komisiou,  ktorá  bola  
zriadená  pre  tento  účel. 
Názvy ulíc  boli predlože-
né na schválenie Jazyko-
vednému ústavu Ľudovíta 
Štúra. 
Zástupca starostu, Do-
minik Koštialik, obozná-
mil poslancov so ži-
adosťou spoločnosti 

níctva evidovanú nehnu-
teľnosť, t. j. rodinný dom 
pod číslom, ktoré nie je v 
súlade s evidenciou v Re-
gistri adries a občianskym 
preukazom. Napríklad 
dom, ktorý má pridelené 
súpisné číslo „1“ je v kata-
stri nehnuteľností evido-
vaný pod číslom „1001“ a v 
občianskom preukaze má 
občan „1“, čo je v mnohých 
prípadoch problém pri 
vybavovaní na úradoch, v 
banke a pod. Taktiež všet-
ky domy v časti Tunežice 
majú na domoch nespráv-
ne tabuľky s číslom domu, 
ktoré nie sú v súlade so ži-
adnou evidenciou.
Z uvedených dôvodov 
musí obec odstrániť uve-
dené nezrovnalosti a dať 
ich do súladu s platným 
zákonom. Prečíslovanie 
domov sa bude realizovať 

EMAKO group,  s.r.o.,  o 
nájom časti pozemku KNC 
19, k.ú. Ladce o výmere 
30 m2, za účelom umiest-
nenia predajného stánku 
zmrzliny. Spoločnosť  za-
stupuje  na  slovenskom  
trhu  talianskeho  výrobcu  
surovín   pre zmrzlinárov 
zn.  Bigatton (Portogrua-
ro). Zástupca spoločnosti 
informoval poslancov o 
realizácii prevádzky. Vzhľa-
dom k tomu, že obec má 
vpláne na parcele KNC 19, 
k.ú. Ladce vybudovať po-
lyfunkčný objekt, zástupca 
starostu Dominik Koštialik 
navrhol poslancom schvá-
liť na nájom časť pozemku 
KNC 15/5, k.ú. Ladce, ktorý 
sa nachádza medzi nový-
mi potravinami AMW a pi-
zzeriou Bosorka. Zástupca 
spoločnosti súhlasil s uve-
deným návrhom. Uznese-
nie bolo schválené trojpä-
tinovou väčšinou všetkých 
poslancov.

v dvoch etapách. 1. etapa 
– od 15. 10. 2019 sa začne 
s prečíslovaním v časti Tu-
nežice t. z. že sa prečíslujú 
všetky domy v Tunežiciach 
a v druhej polovici roka 
2020 sa prečíslujú Ladce.
Prečíslovanie domov v čas-
ti Tunežice začne od 15. 10. 
2019 a bude sa realizovať 
postupne po uliciach, o 
čom budú občania vopred 
informovaní. Začne sa od 
ulice Hviezdoslavovej.
Každému domu bude 
pridelené nové súpis-
né a nové orien-
tačné číslo, o čom dostane 
každý vlastník domu pí-
somné oznámenie.
Názvy ulíc sa v časti Tu-
nežice nebudú meniť!
Tabuľky s novým súpis-
ným a orientačným čís-
lom dostanete bezplatne. 
Povinnosťou občana je 

tieto tabuľky pripevniť na 
dom na vlastné náklady 
tak, aby boli z ulice dob-
re viditeľné a nepôsobili 
rušivo na vzhľad budovy. 
Budú vymenené aj tabuľ-
ky s názvom ulice, nakoľko 
na niektorých tabuľkách 
je uvedený názov ulice v 
nesprávnom tvare. Všetky 
informácie k prečíslovaniu 
budeme zverejňovať aj na 
webovej a Facebookovej 
stránke obce a v rozhlase.



LZ 05 / 2019     str. 3

Rozvoj verejnej infraštruktúry
Rekonštrukcia verejného osvetlenia

Po mnohých jednaniach a diskusiách o potrebe zrekonštruovať verejné osvetlenie v našej obci sme 
tento rok podpísali zmluvu so spoločnosťou Industry Solutions so sídlom v Žiline a na konci augusta 
sa konečne mohlo začať s prácami na  modernizácii nášho verejného osvetlenia.
Pri príprave projektovej 
dokumentácie boli za-
pracované nielen návrhy 
projektantov alebo nášho 
dlhoročného pracovní-
ka na údržbe verejného 
osvetlenia,  ale aj poslan-
cov a obyvateľov, ktorí boli 
ochotní podeliť sa s nami 
so svojimi pripomienkami. 
Preto verím, že sme pripra-
vili projekt, ktorý bude slú-
žiť k spokojnosti všetkým 
obyvateľom našej obce.
Už v týchto dňoch si môže-
te všimnúť osadené 4 nové 
rozvádzače, ktoré v budú-
cnosti nahradia 6 doteraz 
používaných rozvádzačov. 
Tieto rozvádzače  (RVO) 
„rozdelia“ verejné osvet-
lenie na 4 okruhy RVO1  
pre Ladce „bytovky“, RVO2 
Ladce „dedina“, RVO3 Hor-
né Ladce a RVO4 Tunežice. 
Tieto rozvádzače patria do 
kategórie „inteligentné“ 
resp. niekedy označova-
né ako smart. Obsahujú 
riadiacu a monitorovaciu 
jednotku nových LED svie-
tidiel, ktorá umožní riadiť 
intenzitu osvetlenia ako 
aj kontrolovať jednotlivé 
lampy, či svietia a koľko 
svietia. Podobne aj sníma-

Život  v  Obci

če pohybu budú tiež po-
máhať pri riadení osvetle-
nia.
V tejto etape rekonštrukcie 
sa doplní aj osvetlenie na 
priechody pre chodcov  na 
ceste I. triedy a posilníme 
osvetlenie na križovatke, 
ktorá je veľmi frekvento-
vaná. Súčasne zapojením 
nového rozvádzača bude 
v danej časti namontova-
ná aj kamera, ktorá bude 
kontrolovať a dozerať na 
bezpečnosť našej obce. 
Súčasťou projektu je dopl-
nenie 4 stožiarov s nový-
mi svietidlami pri parku, k 
podjazdu v Tunežiciach a 
budú doplnené nové svie-
tidlá na betónové stožiare 
popri ceste I. triedy tak, aby 
bol chodník a cesta dosta-
točne osvetlená a spĺňala 
technické a bezpečnostné 
požiadavky. 
Nemenej dôležitou, ak nie 
najdôležitejšou, je výmena 
napájacieho kábla, ktorý 
je okrem už spomenutej 
cesty I. triedy a v Horných 
Ladcoch, natiahnutý aj v  
celej časti Tunežice. Je síce 
pripojený k pôvodným, 
starým lampám, ale ve-
rím, že vzhľadom k tomu, 

že je izolovaný, bude naše 
verejné osvetlenie menej 
poruchové a bude fun-
govať aj pri silnom vetre. 
Ten bol v nemalej miere 
často zodpovedný za vý-
padky osvetlenia, preto-
že neizolované vodiče vo 
vetre spôsobovali skraty 
pri dotyku vodičov a tým 
dochádzalo k výpadku 
svietidiel, respektíve k ich 
poškodeniu. Samozrejme, 
v budúcnosti sa počíta s 
výmenou starých svieti-
diel za nové, tak ako je to 
v tejto etape rekonštruk-
cie. Kedy však dôjde k po-
kračovaniu rekonštrukcie, 
bude závisieť od finančnej 
„kondície“ našej obce a 
vôle poslancov obecného 
zastupiteľstva. Podobne 
to bude aj s dobudovaním 

ďalších vetiev verejného 
osvetlenia v Horných Lad-
coch resp. popri ceste I. 
triedy smerom k podjazdu 
pod diaľnicu na Hložu a na 
“Podhorskej ceste”. 
K ukončeniu celého pro-
cesu vedie ešte dlhá ces-
ta. Možno bude trvať 2 
– 3 roky, ale je potrebné v 
nastolenej ceste pokračo-
vať. Len takým spôsobom 
budeme mať dobudova-
né verejné osvetlenie tak, 
ako si to všetci želáme. 
Jeho výhodou by malo 
byť, vzhľadom na použitú 
LED technológiu, zníženie 
spotreby elektricej energie 
aj zvýšenie spoľahlivosti a 
bezpečnosti v našej obci.

Ing. Jaroslav Koyš,
starosta obceFoto: Mgr. Miroslav Lipták

Foto: Mgr. Miroslav Lipták

Foto: Mgr. Miroslav Lipták
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Životné prostredie

Triedime nápojové kartóny

Globálny klimatický štrajk v ZŠ Ladce

Skládka odpadu pri Váhu
Vedeli ste, že z 2 nápojových kartónov sa dá 
vyrobiť 1 m² kuchynských utierok?
Nápojové kartóny, 
napríklad obaly z 
mlieka či džúsu, sú 

kompozitným obalovým ma-
teriálom. To znamená, že nie 
sú vyrobené z jedného mate-
riálu. Najčastejšie sú tvorené 
zo 75 % papiera, 20 % plastu 
(polyetylén – PET) a z 5 % 
hliníkovej fólie. Je ich možné 
recyklovať dvoma spôsobmi.
Prvým spôsobom je tzv. 
mokrá cesta, pri ktorej sa 
máčaním oddeľuje papie-
rová hmota od ostatných 
zložiek. Vírivým rozvlákňova-
ním sa z nápojových kartó-
nov získa celulózové vlákno. 
Zvyšky hliníka a polyetylénu 
je možné využiť priamo v 
papierňach pri výrobe pary 
alebo na ohrev vody, zvyš-
ky sa dajú využiť pri výrobe 
paliet. Druhou možnosťou 
spracovania je takzvaná 
suchá forma. Zlisované ná-
pojové kartóny sa drvia na 
malé fragmenty v drviacom 
zariadení, nasleduje ich rov-
nomerné vsypanie do formy 
a lisovanie pomocou tepla 
a tlaku. Pri pôsobení teplo-
ty a tlaku dochádza k preli-
sovaniu materiálu a vďaka 
roztavenému polyetylénu 
prichádza k spojeniu vlá-

kien s fóliou. Medzi dve také-
to dosky sa spravidla pridáva 
izolant. Dosky sú vzhľadom 
podobné sadrokartónu a 
niektoré vlastnosti majú do-
konca lepšie – nižšia nasia-
kavosť a hmotnosť, vyššia 
pevnosť a pružnosť. Z týchto 
dosiek je možné vytvoriť celý 
systém stavebných prvkov – 
izolačné a obkladové dosky 
či samonosné panely na rôz-
ne typy priečok a iných kon-
štrukcií. 
Nápojový kartón má teda po 
recyklácii široké využitie: 
stavebná izolácia, palety, no-
viny, zošity, lepenkové krabi-
ce, obaly na vajíčka, toaletný 
papier, kuchynské utierky.
Nápojové kartóny je po-
trebné pred ich vyhodením 
vypláchnuť a zmenšiť ich 
objem napr. zošliapnutím. 
Dovolené je ponechať na 
obaloch uzávery a etikety. 
Tetrapacky sa zbierajú do 
oranžových kontajnerov.
Nestlačený odpad v zber-
ných nádobách zaberá veľa 
miesta, čo zvyšuje frekven-
ciu vývozov kontajnerov a v 
konečnom dôsledku sa vyvá-
ža vzduch. Vďaka recyklácii 
sa odpad znovu využíva na 
výrobu nových produktov.

Od minulého školského roku je naša škola zapojená do medzinárodného programu - Mladí reportéri pre životné pro-
stredie (Young Reporters for the Environment, YRE). Vzdelávací program medzinárodnej Nadácie pre environmentálne 
vzdelávanie (Foundation for Environmental education - FEE) je určený mladým ľuďom v 37. krajinách sveta. Slovensko 
sa programu zúčastňuje od roku 2009 a už od prvých rokov dosahuje v programe mimoriadne výsledky.
Školy zapojené do programu 
YRE chcú podporiť medzi-
národný klimatický štrajk, 
ale inak. Chceme „rebelovať“ 
tým, že pôjdeme v tento deň 
príkladom. Počas klimatic-
kého štrajku budeme nielen 
zaujímavo učiť o klimatickej 
zmene, ale pôjdeme viac 
do hĺbky - až po výzvu pri-
jať osobný klimatický závä-
zok (napr. môžem obmedziť 
konzumáciu mäsa a syrov, 
vzdávam sa konzumácie fast 
foodu, vzdám sa kupova-
nia vody a nealko nápojov v 

jednorazových obaloch, na 
krátke vzdialenosti budem 
chodiť pešo alebo na bicykli, 
vyhnem sa kúpe produktov 
z druhého konca sveta, ob-
medzím nákupy oblečenia ...).
Ďalšou našou spoločnou ak-
tivitou bude vysadenie nové-
ho stromu v školskej ovocnej 
záhrade. Vysadenie zdoku-
mentujú naši mladí reportéri 
vo svojej reportáži. Obavy 
štrajkujúcich mladých ľudí z 
budúcnosti sú úplne na mies-
te. Klimatická kríza, priamo 
prepojená aj so stratou bio-

diverzity, je naliehavou envi-
ronmentálnou výzvou, ktorá 
už nemôže byť ďalej prehlia-
daná.
Štrajkovať sa dá rôzne - aj 
jednorazovo vyjadrením 
svojho postoja na námestí, 
ale aj trvalou zmenou svojho 
spôsobu života. Podporuje-
me všetky aktivity, vedúce k 
zmierneniu dopadov klima-
tickej krízy. Za najúčinnejšie 
ale považujeme stať sa príkla-
dom pre naše okolie.

Mgr. Anna Adamčíková, 
koordinátorka MR pre ŽP ZŠ Ladce

Prostredníctvom našej Facebookovej stránky sme boli 
upozornení na skládku stavebného odpadu pri Váhu. 

Najväčším šokom však bolo pre mňa zistenie, že ide o odpad 
zo stavby môjho rodinného domu, ktorý mal byť odvezený 
na riadku skládku. Majiteľ firmy sa mi za skutok ospravedlnil, 
a tiež sa ospravedlnil aj za svojich pracovníkov, ktorí svojím 
nezodpovedným správaním znečistili okolie povodia Váh. Vý-
kopovú zeminu aj s časťami pórobetónových tvárnic odviezli 
a upravili okolie. Touto cestou sa ospravedlňujem aj ja, že som 
nedohliadol na to, ako boli odpady zo stavby likvidované a pri 
ďalších prácach budem pri kontrolovaní všímavejší.
Takéto, a podobné veci, ma však veľmi hnevajú. Som preto rád, 
že ľudia v našej obci chodia s otvorenými očami, sledujú dianie 
a upozorňujú nás, hoci často práve na negatívne javy. Vidím, 
že aktívna komunikácia napríklad aj cez Facebook stránku 
Obec Ladce má zmysel, pretože práve touto cesto sme sa o 
probléme dozvedeli a mohli ho rýchlo riešiť.

Po odvezení odpadu bol celý priestor zarovnaný a upravený, 
vidieť to môžete aj na fotkách. Iróniou je, že k danému odpadu 
do doby odpratania už „niekto šikovný“ stihol prisypať ďalší. 
Odpratané je však všetko. Aby sa do budúcnosti takéto veci 
neopakovali, namontovali sme na dané miesto fotopascu. Fo-
topasca bude monitorovať prístupovú komunikáciu k Váhu, 
pretože práve táto oblasť sa často stáva čiernou skládkou. Ve-
rím, že podobné situácie už v obci nebudeme musieť riešiť, a v 
prípade že áno, vinníka budeme poznať hneď.

Ing. Jaroslav Koyš, 
starosta obce Ladce

Pred Po



Celoslovenská púť na hore Butkov 
Otvorený prírodný chrám na kamennej hore 
Butkov  bol vo štvrtok 29. augusta 2019 cieľom 
tisícok  pútnikov z rôznych regiónov Slovenska. 
Časť účastníkov celoslovenskej púte  vyšla do 
Skalného sanktuária Božieho milosrdenstva 
peši po krížovej ceste, sprevádzanej modlitbami 
a spevmi  zborov zo Zliechova, Spišského Bys-
trého, Lendaku, Šuňavy, Liptovských Sliačov či 
Hriňovej. Fyzicky menej zdatných návštevníkov 
vyviezlo do areálu na 12. etáži kameňolomu 
približne 50 autobusov.
Všetkých pútnikov privítal na Butkove  po prvý 
raz nový duchovný otec ladeckej farnosti Jozef 
Petráš: „Zatúžili sme stretnúť sa ako Slováci na 
celoslovenskej púti na tomto posvätnom mies-
te. Dnes sa na  mnohých miestach konajú mno-
hé stretnutia, my  sme zatúžili prísť sem na toto 
miesto, aby sme sa spoločne zjednotili v modlit-
be. A toto posvätné miesto začína byť preniknu-
té duchom modlitby. Koľké zástupy prichádzajú 
sem denne a najmä  cez víkend, aby tu načerpali 
duchovný pokoj a posilu do ďalšieho života. A 
preto aj my chceme v túto chvíľu prosiť za náš 
slovenský národ, odovzdať mu našu minulosť, 
prítomnosť a nechať sa viesť Pánovou rukou aj 
do našej budúcnosti.“
Hlavný celebrant slávnostnej svätej omše – ži-
linský diecézny biskup Tomáš Galis v homílii 
pripomenul postupnú premenu Panny Márie 
– od jednoduchého  nazaretského dievčatka 
po Kráľovnú nebies. V záver zdôraznil: „Sme 
tu  pri Matke sedembolestnej, a tak chcem vás 
všetkých zveriť Panne Márii – Kráľovnej i Matke 
milosrdenstva, aby nás sprevádzala svojou ma-
terskou ochranou, učila vernosti Božiemu slovu. 
Čítajme ho. Lebo je to slovo, ktoré v sebe nosí 
život...Nech  vás teda  na spiatočnej ceste z tejto 
hory, ale aj na tých cestách života Mária vezme 
pod svoju ochranu a nech vás sprevádza.“
V závere slávnosti Anton Barcík, generálny riadi-
teľ ladeckej cementárne, v areáli ktorej sa  lom 
Butkov nachádza, osobitne poďakoval bisku-
povi Galisovi za šesťročnú podporu  premeny 
hory Butkov na posvätné miesto. Zároveň pri-
pomenul, že do najbližšej celoslovenskej púte, 
ktorá bude  v tomto skalnom sanktuáriu v máji  
roku 2020 v znamení  stého výročia narodenia 
sv. Jána Pavla II.,  pribudne v areáli nová zvonica 
so zvonom Jána Pavla II. „Ten zvon bude pozý-
vať všetkých, aby sme sa zmenili, aby sme boli 
ľudskejší, aby sme vytvárali spoločenstvá viery 
a aby sme vytvárali prostredia nádeje  pokoja a 
mieru.“ 
Súčasťou štvrtkovej slávnosti na Butkove bola 
aj modlitba Korunky Božieho milosrdenstva v 
podaní Kongregácie sestier Matky Božieho mi-
losrdenstva. Spestrením boli  vystúpenia spe-
váckych zborov z rôznych regiónov Slovenska v 
tradičných krojoch, ako aj bloky ľudových a ná-
božných piesni v podaní obľúbenej kapely Ko-
llárovci. O   dôstojný hudobno-spevácky sprie-
vod svätej omše sa postaral  Slovenský spevácky 
zbor Adoremus z Vrábeľ.
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Život  v  Obci
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Nové autá pre hasičov v Ladcoch

Hasiči aj v materskej škole

Život  v  Obci

Dňa 23. 7. 2019 sa uskutočnilo slávnostné odovzdávanie hasičských vozidiel IVECO DAILY pre potre-
by obcí Ladce, Košeca, Dulov a Červený Kameň v prípade mimoriadnych situácií.
Odovzdávania sa zú-
častnila osobne aj Mini-
sterka vnútra SR Denisa 
Saková, prezident Ha-
sičského a záchranného 
zboru generál Alexander 
Nejedlý, poslanec NR a 
predseda TSK Jaroslav 
Baška, generálny sekre-
tár Dobrovoľnej požiar-
nej ochrany SR Vendelín 
Horváth, starostovia a 
poslanci obecných za-
stupiteľstiev z Ladiec, 
Košece, Dulova a z Čer-
veného Kameňa, ako aj 
riaditeľ Krajského ria-
diteľstva Hasičského a 
záchranného zboru v 
Trenčíne, plukovník Igor 

V pondelok 24. júna 2019 navštívili našu 
materskú školu hasiči z PCLa Ladce a členky DHZ 
Ladce, aby deťom hravou formou ukázali hasičskú 
techniku a porozprávali niečo o práci hasičov a o 
protipožiarnej bezpečnosti. Deti si prezreli rozličnú 
výstroj, vyskúšali si prilbu, striekanie hadicou, dý-
chací prístroj či špeciálny odev a videli ukážku hase-
nia malého ohňa. Veríme, že si odniesli veľa pekných 
zážitkov a nových vedomostí. 

Alena Hudáková

Šenitka. Samozrejme, 
prítomní boli aj členo-
via jednotlivých dob-
rovoľných hasičských 
zborov. Automobily za-
bezpečilo Ministerstvo 
vnútra vďaka projektu 
„Zvýšenie odborných a 
intervenčných kapacít 
na regionálnej a lokál-
nej úrovni“. Po hymne a 
príhovoroch pán farár 
ThDr. Jozef Petráš ne-
formálne pokrstil všetky 
automobily a jednotliví 
členovia si odskúšali vo-
zidlá a odviezli si ich do 
svojich obcí.

Ing. Jaroslav Koyš, 
starosta obce Ladce
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Kultúra

Nasledovalo  vypracovávanie ďalších privatizač-
ných projektov, množstvo rokovaní s potencio-
nálnymi záujemcami, zástupcami Fondu národ-
ného majetku, ministerstvami.
Dôležitým medzníkom je 30. september 1994, 
keď cementáreň prestáva byť štátnym podni-
kom a stáva sa akciovou spoločnosťou. Na čele 
predstavenstva je Ing. Oldrich Kebísek, potom 
Ing. Anton Barcík, generálny riaditeľ.
Ešte pred tým, v novembri 1993 vznikla a.s. Port-
landcement ako obchodná spoločnosť.
Významným bolo mimoriadne valné zhromaž-
denie v decembri 1995, kedy sa stanovili zásady 
ďalšej hospodárskej politiky podniku.
V roku 1997 akcie Považskej cementárne vlast-
nili Portlandcement, a.s. Ladce 69,24 %, Taxcon-
nenta, s.r.o. Bratislava 20 %, obec Ladce 3,76 %, 
Reštitučný fond 3 % (akcie zmenili majiteľa na 
Stavemat, s.r.o. Bratislava), Fond národného majet-
ku 4 % (prešlo na Obchod s cennými papiermi).

Nové cesty
Už v roku 1992 predložilo vedenie podniku priva-
tizačný projekt. Medzitým sa rokovalo s viacerými 
zahraničnými firmami - záujemcami o Považskú ce-
mentáreň. Ministerstvo hospodárstva SR rozhodlo, že 
podnik bude zaradený do verejnej súťaže. Záujem bol 
veľký. Lákadlom bola najmä kvalita vyrábaného ce-
mentu, rovnomernosť výroby a vysoký export.130 rokov

V roku 1999 sa uskutočnil vstup firmy BER-
GER HOLDING GmbH do Považskej cemen-
tárne.
Táto firma v Passau v Nemecku patrí k renomo-
vaným stavebným firmám.
Podnik bol založený v roku 1905 a zaoberá sa 
zemnými i podzemnými stavebnými prácami a 
prepravovaním betónových zmesí a výrobou ce-
mentu.
V roku 2000 bolo percentuálne zastúpenie maji-
teľov akcií: Berger Holding GmbH 72 %, Lafarge 
beton, s.r.o. Bratislava 27 %, drobní akcionári 1 %.

Vedenie akciovej spoločnosti je dnes nasledovné:
Ing. Anton Barcík, generálny riaditeľ
Ing. Jozef Mikušinec, výrobno-technický riaditeľ
Mgr. Peter Hort, obchodný riaditeľ
Ing. Mária Kebísková, ekonomický riaditeľ
Ing. Pavel Martauz, riaditeľ kvality a stratégie
Ing. Peter Šumaj, personálny riaditeľ

FS Senior Vršatec Dubnica nad Váhom
pozýva do svojich radov záujemcov
do hudobnej zložky a tanečníkov - mužov
Bližšie info na tel.: 0944 114 009
alebo na nácvikoch v DK Dubnica n. Váhom
každý utorok od 18:00 do 20:30
alebo na e-mail: dataalb@gmail.com

Koyšove Ladce 2019
Dňa 18. októbra 2019 sa konala v Ladcoch 21. ročník celoštátnej súťaže Koyšove Ladce.
Umiestnenie súťažiacich:
I. kategória (8. – 9. roč. ZŠ, ZUŠ, 1.-4. roč. gymnáziá)
1. miesto - Adela Malenčíková, ZUŠ Š. Baláža Nová Dubnica
2. miesto - Monika Kabzanová, ZŠ Beluša
3. miesto - Tamara Waldeckerová, ZUŠ Š. Baláža Nová Dubnica
Osobitná cena za prednes básne Pavla Koyša: Adela Malenčíková
II. kategória (stredná škola, gymnáziá, stredné odborné školy, konzervatóriá)
1. miesto - Barbora Jurovčíková, Gymnázium Ľ. Štúra Trenčín
2. miesto - Eva Manáková, Škola umeleckého priemyslu Trenčín 
3. miesto - Jakub Henek, Púchov
Diplom za originálnu výpoveď  básne Jána Štrassera Stala sa nám láska – Viktória 
Kováčová, Gymnázium Dubnica nad Váhom 
Osobitná cena za mimoriadny umelecký prínos pri interpretácii básne Pavla Koyša 
Chcem tvoje leto – Nikol Jungová, ZUŠ. Š.Baláža mNová Dubnica
IV. kategória (dospelí nad 60 rokov veku)
1. miesto - Dana Sobolová, Kysucké Nové Mesto
2. miesto - Anton Orlík, Považská Bystrica
3. miesto - Daniela Arbetová, Nové Mesto nad Váhom
Osobitná cena za prednes básne Pavla Koyša – Anton Orlík, Považská Bystrica
Diplom a cenu za celoživotnú lásku k poézii – Valentín Hagara, Trenčín a Želmíra Mi-
šutová, Martin



Organizácie  a  spolk y

Turisti na konci sezóny

Z činnosti ZO SZZP v Ladcoch v druhom polroku 2019
Zájazdu na ter-
málne kúpalis-
ko do Dunajskej 

stredy 7. 8. 2019 sa zúčastni-
lo 8 členov našej ZO. Zájazd 
usporiadala ZO SZZP Púchov.
Dňa 17. 8. 2019 sme uspori-
adali posedenie pri hudbe a 
guláši v reštaurácii u „Rada“, 
ktorého sa zúčastnilo 110 čle-
nov našej ZO a družobných 
ZO organizácií okresu Ilava a 
Púchov.
Spolu so ZO SZZP Dubnica 
sme 7. 9. 2019 usporiadali 

Po úspešných jarných výstupoch na Rohatú Skalu v 
Strážovských vrchoch a Kľak v Malej Fatre sme po-
kračovali augustovým výstupom na najvyšší vrch 
Nízkych Tatier - Ďumbier, ktorý sa nachádza v ich 

hlavnom hrebeni. Ponúka nádherný kruhový výhľad prakticky na 
všetky pohoria na strednom Slovensku a jeho výška je 2045,9 m n. 
m. Nami zvolená turistická trasa merala 15 kilometrov a jej prevýše-
nie bolo 1 166 metrov. V slnečnom počasí zdolalo Ďumbier 47 turis-
tov, ktorí začali v Lúčkach, pokračovali cez Širokú dolinu a Krúpovo 
sedlo. Z vrcholu Ďumbiera sme už smerovali na chatu Milana Ras-
tislava Štefánika, kde sme si všetci dopriali zaslúžené občerstvenie. 
Poslednou zastávkou bola chata Trangoška.
Vrcholom tohtoročnej turistickej sezóny bol však septembrový pre-
chod z Malej Studenej doliny cez Téryho chatu a Priečne sedlo (2352 
m n. m.) do Veľkej Studenej doliny na Zbojnícku chatu. Tento pre-
chod je právom považovaný za najťažší turisticky značkovaný pre-
chod vo Vysokých Tatrách. Túto náročnú 25 kilometrovú, no veľmi 
obľúbenú a krásnu vysokohorskú turistiku s výškovým prevýšením 
1 672 m, zvládlo v peknom jesennom počasí 13 našich turistov. Od-
menou im boli už vtedy zasnežené vrcholy Tatier a krásne výhľady.
Záver sezóny patril tradične nášmu Butkovu, na ktorý sme vystúpili 
12. októbra. Na vrchole sme sa všetci odfotili a zapísali do vrcholo-
vej knihy. Bodku za úspešnou sezónou dalo spoločné posedenie a 
zhodnotenie pri fantastickom guláši na chate Ľubomíra a Zdenky 
Martinákovcov, za čo im v mene zúčastnených turistov ďakujem.
Aj keď sa nám nepodarilo uskutočniť všetky naplánované turistiky, 
bilancia tejto sezóny je pekná. Dokopy sme prešli viac ako 90 km s 
celkovým prevýšením takmer 5 000 metrov. Už teraz sa tešíme na 
turistické zážitky v ďalšom roku, aj na nových členov, ktorí sú u nás 
vždy vítaní.

Peter Martinák
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zájazd na termálne kúpalisko 
do Veľkého Medera, zúčast-
nilo sa 23 našich členov. Pre 
členov našej ZO sme 14. 9. 
2019 usporiadali jednodňový 
zájazd na vinobranie do Pe-
zinka, zúčastnilo sa 42 našich 
členov.
Dňa 19. 9. 2019 o 10:00 sa 
uskutočnilo spoločné zasad-
nutie OR Ilava a nášho výbo-
ru ZO v Ladcoch. Zasadnutie 
bolo spojené s návštevou 
Skalného sanktuária Božie-
ho milosrdenstva na hore 
Butkov. Spoločné zasadnutie 

bolo ukončené v priestoroch 
na salaši v Ladcoch, kde po-
kračovala družná debata, 
posedenie sprevádzala hra 
na harmoniku p. Antona Če-
páka, zaspievali si i účastníci 
zasadnutia. Na záver bol po-
daný guláš, ktorý nám pripra-
vil bača Jarko. Po konštatova-
ní dobrej akcie sme sa rozišli 
domov.
Dňa 27. 9. 2019 sa 14 čle-
nov našej ZO organizácie 
zúčastnilo zábavy v Ilave, 
ktorú usporiadala ZO SZZP 
Ilava. Okresná rada v Ilave 

usporiadala dňa 12. 10. 2019 
zájazd na husacie hody do 
Slovenského Grobu, kde sa 
zúčastnilo 20 našich členov. 
Dňa 23. 10. 2019 sa 16 našich 
členov zúčastní na zájazde 
do Poľska, ktorý usporiadajú 
ženy z Novej Dubnice.
Pri príležitosti „Dňa invalidov“ 
usporiadame kultúrno-spo-
ločenské posedenie 29. 11. 
2019 o 15:00 v DK v Ladcoch 
za účasti družobných organi-
zácií okresu Ilava a Púchov.

Milan Rafaj, 
predseda ZO SZZP

Spustenie kanalizácie na IBV 
do skúšobnej prevádzky

Hlavná stoka s prečerpáva-
cou stanicou a prípojkou NN, 
ktorá napája prečerpávaciu 
stanicu sú osadené a čaká-
me na spustenie do prevá-
dzky. V týchto dňoch je plá-
nované stretnutie všetkých 
dodávateľov tejto stavby a 
uskutočnenie technologickej 
skúšky prečerpávacej stanice. 
V prípade, že technologická a 
komunikačná skúška prebe-
hnú v poriadku, pristúpime k 
vyzvaniu obyvateľov dotknu-
tej časti k pripojeniu sa ku ka-
nalizácii. Predpokladaný ter-
mín uvedenia do skúšobnej 
prevádzky danej časti kana-
lizácie je na konci novembra 
tohto roku. 
Verím, že tieto termíny budú 
dodržané a obyvatelia danej 
časti našej obce budú môcť 
od tohto termínu naplno vyu-
žívať kanalizačnú sieť.
Verím však, že týmto v danej 
časti našej obce nekončíme a 
budeme pokračovať v dokon-
čovacích prácach na komuni-
kácii, ktorá by zlepšila prístup 
k ich novým rodinným do-
mom a hlavne počas prívalo-
vých dažďov ostala zjazdná. 
Samozrejme, nechceme pra-
covať na zlepšení našej in-
fraštruktúry len v tejto časti 

Spustenie vybudovanej časti kanalizačnej 
vetvy na ulici Ľ. Štúra pre IBV sa blíži. 

obce. Podobne, ako sa nám 
podarilo v spolupráci s Považ-
skou vodárenskou spoločno-
sťou vybudovať kanalizáciu v 
tejto časti, chceme pokračo-
vať v rozširovaní kanalizačnej 
siete aj v častiach, ktoré sa pri 
výstavbe kanalizácie a vodo-
vodu v našej obci v roku 2015 
nepodarilo zrealizovať. Sú to 
hlavne časti Horné Ladce, Ta-
jovského ulica a časť Hviezdo-
slavovej ulice (ulička pred 
cintorínom v Tunežiciach). 
Predpokladáme, že „Podhor-
ská cesta“ bude realizovaná s 
odkanalizovaním Podhoria a 
Beluše do prečerpávacej sta-
nice pri železničnej trati. 
Vzhľadom na veľkosť investí-
cii bude potrebné na dobu-
dovanie všetkých týchto spo-
menutých vecí hlavne veľa 
trpezlivosti, času a množstva 
jednaní so všetkými zaintere-
sovanými stranami. Aj napriek 
tomu, že žijeme v 21. storočí, 
stále vznikajú problémy, ktoré 
bránia k dobudovaniu týchto 
dôležitých častí infraštruktúry. 
Verím však, že spoločným úsi-
lím sa každý rok posunieme k 
tomu, aby sme zlepšili život v 
našej obci.

Ing. Jaroslav Koyš, 
starosta obce



Súťaž v behu absolvovali aj najmenší

Beh na Butkov 2019

Myšlienka zorganizovať špor-
tovú akciu pre deti v obci sa 
stretla s veľkou podporou 
nášho starostu, a keď sa jej 
chytilo zopár rodičov – dob-
rovoľníkov, podujatie sa 
mohlo začať naplno chystať. 
Deti bežali v šiestich kategó-
riách. Celkovo bežalo 89 detí, 
z toho 50 detí bolo z Ladiec. 
Najmladší účastník, vlastne 

Tretí ročník behu sa konal 
v nedeľu 29. 9. 2019. Štar-
tovalo sa z futbalového 
ihriska tak, ako po minulé 
roky. Dĺžka trate bola 7 km, 
prevýšenie 222 metrov. 
Organizátorom podujatia 
boli Únia behov do vrchu, 
Považská cementáreň Lad-
ce a Obecný úrad Ladce. 
Beh na Butkov je súčasťou 
súťaže Slovenský pohár v 
behu do vrchu 2019.
V absolútnom poradí sa 
Ladčan Dominik Porub-
čan umiestnil na krásnom 
šiestom mieste (čas 27:10), 

Ž ivot  v  Obci
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účastníčka, mala len 1 rok a 
9 mesiacov (Zara Mrážiková). 
Podujatie by nebolo možné 
zorganizovať bez sponzor-
ských darov a ochoty ľudí 
pomôcť s registráciou, s or-
ganizáciou a s vyhodnotením 
behu. V mene všetkých prete-
kajúcich detí by som rád po-
ďakoval starostovi obce, Jaro-
slavovi Koyšovi, za podporu a 

pomoc s organizáciou, a tiež 
Obecnému úradu v Ladcoch 
za knižky pre prvé miesta. 
Vďaka patrí aj Považskej ce-
mentárni Ladce a Únií behov 
do vrchu za spoluorganizo-
vanie podujatia, riaditeľke 
našej materskej školy Alene 
Hudákovej za darčeky pre 
deti a chutné koláčiky, ktoré 
napiekli spolu s dcérou Karin 

Prvý ročník Ladeckého behu detí sa konal súbežne s behom dospelákov na But-
kov, v nedeľu 29. septembra 2019. 

Želiarovou, Zuzane Čuríkovej 
za fotografovanie podujatia a 
Branislavovi Liptákovi – BeeL 
za to, že nám zasponzoroval 
a vytlačil krásne tričká pre 
víťazov. Za pomoc pri orga-
nizácii patrí vďaka rodine 
Stachovej a Tichej, za pomoc 
s propagáciou, s cenami a s 
písaním tohto článku Kristíne 
Liškovej. Ďakujem aj svojej 
manželke Martine, ktorá ma v 
spoluorganizovaní podujatia 
podporila.
Ako to už pri prvých roční-
koch väčšiny súťaží či podu-
jatí býva, veľa organizačných 
vecí sa človek naučí až za 
pochodu. Veríme však, že sa 
všetkým rodičom a najmä 
ich deťom Ladecký beh detí 
2019 páčil. 

Slavomír Mrážik, 
spoluorganizátor behu

Matej Guzoň na 62. mies-
te (čas 37:49). Silvia Šrá-
meková obsadila 65. 
miesto (čas 38:39). Domi-
nik Porubčan sa vo svojej 
kategórii Muži B do 50 ro-
kov (1979 - 1970) umiestnil 
na treťom mieste, Matej 
Guzoň v rovnakej kate-
górii obsadil priečku číslo 
19. Silvia Šrámeková do-
behla vo svojej kategórii 
Ženy G do 50 rokov (1984 
- 1970) ako šiesta. 
Dáma aj páni, ďakujeme za 
reprezentovanie a držíme 
palce v ďalších výkonoch!



Školst vo

Maľovanie plota 
v MŠ Ladce

Rok 1989 u nás
Politické udalosti vrcholiace v novembri 1989 našli v Ladcoch konkrétnejšiu odo-
zvu 9. decembra 1989. Zástupcovia občianskej iniciatívy Verejnosť proti násiliu 
(VPN) zvolali do kultúrneho domu verejné zhromaždenie. Za účasti 200 prítom-
ných obyvateľov Ladiec rozoberali aktuálnu politickú situáciu a jej dopad na život 
v Ladcoch. Rok 1990 bol rokom, keď si záujmové a spoločenské organizácie začali 
hľadať svoju novú tvár. Tie, ktoré nevedeli vlastný „modus vivendi“ nájsť, stáli na 
pokraji zániku alebo celkom zanikli.
Vo februári 1990 bol Miestny národný výbor v Ladcoch rekonštruovaný. Nasledo-
vali voľby do Federálneho zhromaždenia, Slovenskej národnej rady. Uskutočnili 
sa 8. a 9. júna 1990 a zúčastnilo sa ich 97 % oprávnených voličov. Najviac hlasov 
dostali VPN, KDH, KSS a SNS (vznikla krátko pred tým). 
Po rekonštrukcii MNV vo februári 1990 je v tom istom roku zriadený Obecný úrad 
a jeho zastupiteľstvo. Prvé, možno povedať že historické zasadnutie obecného za-
stupiteľstva sa konalo 14. decembra 1990. V zložitom procese rozhodovania má 
zodpovednú úlohu obecné zastupiteľstvo. 
23. a 24. novembra 1990 sa konali voľby starostu a Obecného zastupiteľstva La-
diec. Za starostu bol zvolený Ferdinand Bušík a 12 ďalších poslancov. Z prehliad-
ky zápisníc z jeho zasadnutí je vidno, že má snahu konať a rozhodovať v prospech 
Ladčanov. V roku 1990 boli zvolení títo poslanci: Milan Gábel, Ladislav Kalus, Sta-
nislav Klvaňa, Ivan Kobza, Ondrej Koštialik, Bohumil Kvasnica, František Letko, 
Milan Letko, MUDr. Jarmila Martináková, Oľga Melicherová, Ing. Vojtech Mikloši a 
Jozef Suchár. Zákon o obecnom zriadení stanovoval hlavné zásady riadenia obce, 
ktorí museli novozvolení funkcionári študovať a hneď aj „za pochodu“ aplikovať. 
Obecný úrad riešil niektoré problémy vo vlastnej kompetencii, no využíval aj sys-
tém komisií obecného zastupiteľstva. Ďalšou metódou riadiacej práce obecného 
zastupiteľstva bolo vydanie Všeobecne záväzných nariadení pre občanov.
Dôležitým úsekom práce z hľadiska príjmov obce boli dane z nehnuteľností. By-
tostne sa obecného úradu dotýkali zákony o presune kompetencií z vyšších orgá-
nov na nižšie. 
Administratíva obecného úradu sa po r. 1990 stále viac približuje občanovi 
a jeho záležitostiam.

Z kroniky obce
H istór ia
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Začiatok školského 
roka v OUI Ladce

Súčasťou našej materskej školy je i betóno-
vý plot, ktorý doteraz nebol ničím zvláštny, 
ani výnimočný. Ale keďže sa snažíme v 
deťoch rozvíjať estetické cítenie, rozhod-
li sme sa, že ho vymaľujeme. Zámer bol 
jasný – maľba mala plot oživiť, mala byť 
originálna, veselá, upútať deti a spríjemniť 
im cestu do škôlky. Zároveň mala skrášliť 
celé prostredie okolo našej budovy. Vďaka 
šikovnému maliarovi p. Kremeňovi sa be-
tónový plot premenil na jedno krásne, fa-
rebné a nekončiace ihrisko. Plot je čarovný, 
posúďte sami! Ďakujeme nielen p. Kreme-
ňovi, ale i nášmu starostovi a obci Ladce za 
finančnú podporu realizácie maľovania.

Alena Hudáková,  riaditeľka MŠ Ladce

V školskom roku 2019/2020 zasadlo do 
školských lavíc učilišťa spolu 98 žiakov.
Z toho 31 prvákov (12 kuchárov, 7 zá-
hradníkov, 6 zámočníkov a 6 murárov).  
V druhom ročníku máme 41 žiakov a v 
treťom 26 budúcich absolventov.

Mgr. Miroslav Sňahničan

So 28.9. - 10:00
So 12.10. - 10:00
So 12.10. - 15:00
So 26.10.- 10:00
So 26.10. - 15:00
So 9.11. - 10:00
So 9.11. - 15:00
So 16.11. - 10:00
So 16.11. - 15:00
So 30.11. - 10:00
So 30.11. - 15:00
So 14.12. - 10:00
So 14.12. - 15:00

Pia 4.10. - 18:00
Pia 11.10. - 18:00
Pia 18.10. - 18:30
Pia 25.10. - 18:00
Pia 8.11. - 18:00
Pia 15.11. - 18:00
Pia 22.11. - 18:30
Pá 29.11. - 18:00
Pá 6.12. - 18:30
Pá 13.12. - 18:00
Pá 20.12. - 18:00

STK Dolný Moštenec A - TJ Tatran Ladce A
STK PC Tr. Teplá B - TJ Tatran Ladce A
Drive Tr. Jastrabie A - TJ Tatran Ladce A
TJ Tatran Ladce A - Keraming Trenčín D
TJ Tatran Ladce A - STK Orol Otrhánky A
STK Lysá pod Makytou A - TJ Tatran Ladce A
TJ Slovan D.Kočkovce A - TJ Tatran Ladce A
TJ Tatran Ladce A - ObSK UNIMAT Lazany B
TJ Tatran Ladce A - STK Tužina A
STK Tr. Bohuslavice A - TJ Tatran Ladce A
Chocholná-Velčice A - TJ Tatran Ladce A
TJ Tatran Ladce A - TJ Sokol Handlová A
TJ Tatran Ladce A - STK PD Žarnov Oslany A

N. Dubnica B - Ladce B
Ladce B - Pruské A
Beluša A - Ladce B
Ladce B - Slovan PB A
Dubnica A - Ladce B
Ladce B - Dol. Kočkovce B
Sedmerovec B - Ladce B
Ladce B - Dohňany A
Nozdrovice A - Ladce B
TTC PB B - Ladce B
Ladce B - Medeko PB B

Nová sezóna v stolnom tenise

Rozpis zápasov stolnotenistov na rok 2019:
V. liga IV. liga

Do stolnotenisových súťaží sme prihlásili dve družstvá. Jedno nás bude reprezentovať vo štvrtej lige – Trenčiansky kraj a 
druhé v piatej lige – Považskobystrická oblasť. Súpisku oboch družstiev tvorí 8 hráčov.                         Mgr. Miroslav Sňahničan

Foto: Alena Hudáková



Školst vo

Nový školský rok v MŠ LadceNový školský rok 2019-2020 v  ZŠ

Kolíska vedomostí 
a porozumenia

Krúžky v Základnej škole
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Ani sa nestíhame čudovať, ako ten čas letí, prázd-
niny sú za nami a tiež prvé dni nového školského 
roka 2019/2020. 
Ani sa nestíhame čudovať 
ako ten čas letí – za nami 
sú prázdniny aj prvé dni 
nového školského roka 
2019/2020. Tento škol-
ský rok máme zapísaných 
102 detí vo veku od 2,5 – 
6 rokov, z toho 31 detí je 
pred vstupom do ZŠ. Pre 
najmenšie deti bol začiatok 
roka významný a priniesol 
zmenu do ich života, strá-
vili chvíle bez svojich blíz-
kych v spoločnosti nových 
detí, učiteliek. V škôlke ich 
čakalo plno hračiek, kama-
rátov, pesničiek, hier, ale 
i nový režim. Niektorým 
vyhŕkli aj slzičky, ale adap-
tačné problémy postupne 
zvládame. Vieme, že rodičia 
nám zverili svoje deti vo vi-
ere, že sa v materskej škole 
veľa naučia a vychováme z 
nich šikovné deti. Hľadáme 
si preto cestu k ich dušiam 
deň za dňom, minútu za 
minútou. Prihovárame sa 
im s láskou a máme stále 
na pamäti, že všetky deti 
sú dobré, s čistou detskou 
dušičkou.
Výchovno-vzdelávací pro-
ces zabezpečujú kvalifiko-
vaní pedagogickí zamest-
nanci:
1. trieda 
Kukuliašová Táňa 
a Svádová Alena
2. trieda
Grmanová Anna 
a Bc. Peračková Lucia
3. trieda
Janíková Alena 
a Kotrasová Andrea
4. trieda
Hudáková Alena 
a Štefúnová Karin
5. trieda 
Mgr. Molnárová Ivana 
a Mgr. Zahradníková Gab-
riela. 
O plné brušká našich detí sa 

Počet žiakov v tomto škol-
skom roku je 196. Z toho na 
I. stupni 91 a na II. stupni 105.
Riaditeľkou školy je Mgr. Bro-
nislava Majtánová, zástup-
com riaditeľa školy je PaedDr. 
Mária Hatoková. Ekonómka 
ladeckej ZŠ je Lýdia Jakube-
chová.
Triednymi učiteľmi jednotli-
vých tried sú:
1.A - Mgr. Daniela Koňuchová                                
1.B - Mgr. Dana Baránková                                     
2.A - Mgr. Katarína Štefancová                              
2.B - Mgr. Dana Beňušová                                       
3. - Mgr. Eva Letková                                             
4. - Mgr. Jarmila Šelingová 
5. - Mgr. Jana Štrbíková            
6. - Mgr. Martina Šarlayová                           
7. -  Ing. Lenka Dideková

V školskom roku 2019-2020 otvára Základná škola v Lad-
coch pre deti tieto záumové krúžky: 
Čitateľský krúžok (Mgr. Katarína Štefancová)
Športové hry (Mgr. Dana Beňušová)
Bystré hlavičky (Mgr. Jarmila Šelingová)
Futbalový krúžok (Jaroslav Chaláň)
Krúžok boxu (Baláž)
Matematický krúžok (Ing.  Martina Kozlíková)
Matematika pre deviatakov (Ing. Katarína Šibíková)
Slovenčina pre deviatakov (Mgr. Vladimíra Šišková)
Slovenčina pre piatakov (Mgr. Jana Štrbíková)
Biologický krúžok Roots&Shoots (Mgr. Tomáš Struňák)
Konverzácia v anglickom jazyku (Mgr. Martina Šarlayová)

Škola sa zapojila do projektu MŠ SR pod názvom 
„Kolíska vedomostí a porozumenia“, ktorého úlohou 
je poskytnúť pomoc a poradenstvo pre žiakov s po-
ruchami učenia a správania a ich rodičom. Preto na 
škole vznikla nová pracovná pozícia – špeciálny pe-
dagóg. Tento projekt bude trvať tri roky. 
Výzvu z Úradu vlády SR pod názvom „Rozvoj športu 
na školách na rok 2019“ sme využili na  výstavbu det-
ského ihriska pre naše deti, ktoré navštevujú ŠKD a 
taktiež aj pre ostatných žiakov. Toto ihrisko bude po-
stavené pri budove ŠKD.  Z tejto istej výzvy sa nám 
podarilo zažiadať aj financie vo výške cca 3 000 € na 
dokúpenie pomôcok do telocvične.

Mgr. Bronislava Majtánová, 
riaditeľka ZŠ

8. - Ing. Katarína Šibíková 
9. - Mgr. Vladimíra Šišková

Bez triednictva zostali: Ing. 
Martina Kozlíková (aprob. MT, 
FYZ, Inf.), Mgr. Tomáš Struňák  
(aprobácia NBV, BIO) a zostá-
va aj výchovným poradcom, 
Mgr. Jozef Petráš (kat. náb.), 
Mgr. Marek Hrivňák (evan. 
náb.). V ŠKD sú Mgr. Anna 
Adamčíková, Ing. Katarína 
Chreňová a Mgr. Zuzana Zá-
hradníková. Mgr. Jana Sitáro-
vá od 1. septembra vykonáva 
funkciu špeciálneho pedagó-
ga.

Mgr. Bronislava Majtánová, 
riaditeľka ZŠ

starajú pani kuchárky Mar-
tišová Emília, Martináková 
Michaela, Hriadeľová Alena 
pod vedením vedúcej šk. 
jedálne Mikuškovej Renaty. 
O čistotu a bezpečný chod 
našej MŠ sa starajú Čuríko-
vá Zuzana, Markušová Da-
niela a Zajacová Alena.
Veľkému záujmu detí a 
podpore rodičov sa aj tento 
školský rok tešia záujmové 
krúžky - krúžok anglického 
jazyka, výtvarný krúžok, ta-
nečný krúžok a cukrársky 
krúžok, ktoré sú prispôso-
bené vekovým osobitosti-
am detí a sú zamerané na 
celkový rozvoj osobnosti 
dieťaťa. Činnosť finančne 
i materiálne zabezpečujú 
rodičia prihlásených detí, 
podľa vzájomnej dohody. 
Krúžková činnosť sa rea-
lizuje v popoludňajších 
hodinách pobytu dieťaťa 
v MŠ. Je určená deťom vo 
veku 4 až 6 rokov.
K úspešnej a fundovanej 
realizácii činností v MŠ nám 
aj tento školský rok veľmi 
dobre napomáha spolu-
práca s Obecným úradom v 
Ladcoch, so ZŠ Ladce, ZUŠ 
Košeca, CPPPaP Dubnica 
nad Váhom, Jazykovou ško-
lou SKORÉ ZAČIATKY a s Ro-
dičovským združením pri 
MŠ Ladce. Tešíme sa teda 
na ďalší školský rok, ktorý 
bude opäť iný ako ten pre-
došlý, s množstvom aktivít, 
výletov, akcií a krásnych 
chvíľ strávených v našej MŠ. 
A tiež sa veľmi tešíme na to, 
ako budeme našim deťom 
vštepovať múdrosti, sme-
losti a láskavosti. Tak nech 
sa nám všetkým darí! Vitaj 
ďalší školský rok!
Vitaj ďalší školský rok!

Alena Hudáková,
Riaditeľka MŠ Ladce
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Výsledky úvodných kôl jesenných majstrovských súťaží

Futbal na jeseň

Bývalý občan Ladiec získal bronz 
pre Slovensko vo FootGolfe

Nové dresy pre futbalistov
Dospelí majú 

po 9 kolách na konte 3 
víťazstvá, 2 remízy a 4 
prehry. Z 11-timi bodmi 
a skóre 14:14 im patrí 9. 
miesto. Najlepším strel-
com je Kováčik s 5 gólmi, 
2 dal Rosina a po 1 M. 
Štrbák, Brezina, Kučerka, 
Halúska, Mrážik, Šebík a 
Paulec. Ako sme avizovali 
v predchádzajúcom čísle, 
mužstvo prešlo značnou 
obmenou a v kádri je až 
7 nováčikov. Navyše sú to 
mladí hráči bez skúsenos-
ti zo súťaží dospelých. Po 
viac ako troch rokoch sa 
vrátil Pravda. Veríme, že 
mužstvo sa čo najskôr zo-
hrá a dostavia sa aj lepšie 
výsledky a na tribúne za-
vládne spokojnosť. 

Dorast má po úvodných 
6 kolách bilanciu 2 víťaz-
stvá, 3 remízy a 1 prehra. 
S 9-timi bodmi a skóre 
12:10 mu patrí 7 miesto. 
O strelené góly sa posta-
ralo až 9 hráčov, najlepším 
strelcom je M. Adamec s 5 

Fanúšikov ladeckého futbalu čaká v novembri prekvapenie 
- futbalisti budú hrať v nových originálnych dresoch, vyrobe-
ných na mieru v obecných farbách. Družstvá mužov, dorastu, 
starších žiakov a prípravky sa predstaví v červeno-žltej farbe s 
hnedými prvkami. 
Spolu s dresmi sa modernizovalo aj logo TJ Tatran Cementáreň 
Ladce, na ktorý pribudol slogan „Hlavou a srdcom“. 

Prišla k nám úžasná sprá-
va - PhDr. Mgr. Rastislav 
Blaško, náš občan v rokoch 
1971 – 1979, sa ako člen vý-
pravy národného tímu Slo-
venska zúčastnil na 2. maj-
strovstvách Európy EURO 
FOOTGOLF v Anglicku, kde 
s tímom získali historicky 
bronzové medaily pre Slo-
vensko! Pridávame sa ku 
gratuláciám, a ďakujeme za 
túto pozitívnu novinku!

Ladce – Dežerice  1:1 
(Kováčik)

Brvnište – Ladce  1:0

Ladce – Chocholná  2:1 
(Halúska, Kováčik)

Ladce – Podmanín  3:1 
(Kováčik 2, Štrbák)

H. Poruba – Ladce  2:1 
(Rosina)

Ladce -  Kanianka 1:1 
(Kučerka)

V. Uherce – Ladce  3:0

Ladce – Plevník  3:0 
(Brezina, Kováčik, Rosina)

Košeca – Ladce  4:3 
(Mrážik, Šebík, Paulec)

Biskupice – Ladce  3:1

Ladce - voľno

Záblatie – Ladce  2:2

Turani – Ladce  1:3

Ladce -   Domaniža  2:0

Opatová n. V.- Ladce  2:2

Ladce - Brezová p. B. 2:2 

Košeca -  Ladce  12:0

Ladce – Ilava    0:10

Lazy p. M. - Ladce 9:1

Ladce - N. Dubnica 2:4

Horovce – Ladce 7:0 

Beluša - Ladce  0:1 a 4:2

Ladce - Dubnica „B“
0:7 a 0:1

H. Poruba - Ladce 1:0 a 2:0

Košeca - Ladce 2:1 a 0:1

Ladce - Ilava 1:5 a 0:8

Starší žiaciDospelí PrípravkaDorast
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gólmi, Bratina dal 3, T. Ko-
váč 2 a Gábel s Tomašíkom 
pridali po 1.

Starší žiaci doplácajú na 
to, že väčšina z nich by 
mohla hrať v kategórii 
mladších žiakov a dokon-
ca i prípravky U11. Tomu 
zodpovedajú aj výsledky 
odohraných zápasov. V 
aktuálnej tabuľke im pri 
skóre 3:42 patrí 10. miesto. 
Góly strelili S. Čemeš 2 a P. 
Bielik 1.

Hráči prípravky U11 
majú za sebou už celú je-
sennú časť súťaže odoh-
rali 10 zápasov, s každým 
zo súperov po 2 zápasy. 
2x zvíťazili a v ostatných 
zápasoch ťahali za kratší 
koniec. V tabuľke sú na 6. 
mieste so 6 bodmi záslu-
hou horšieho skóre 6:30 
za piatou H. Porubou. Naj-
lepším strelcom je Sofia 
Chalaňová so 4 gólmi a 2 
pridal Jakub Didek. 

Ing. F. Gach
Foto: PhDr. Mgr. Rastislav Blaško


